
PROTOKÓŁ NR 4/24 Z POSIEDZENIA KOMISJI 

DS. BEZPIECZEŃSTWA I OCHRONY PORZĄDKU PRAWNEGO W DNIU 

19 WRZEŚNIA 2024 ROKU 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Aplik na podstawie listy obecności 

(załącznik nr 1) stwierdził prawomocność obrad – obecnych 2 radnych. 

Po czym poddał pod głosowanie następujący porządek obrad: 

1) informacja na temat przestrzegania ogólnego rozporządzenia o ochronie 

danych w Starostwie Powiatowym w Tarnowskich Górach 

ze szczególnym uwzględnieniem zdarzeń naruszających bezpieczeństwo 

informacji w latach 2019-2023, 

2) opiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Powiatu: 

a) w sprawie wskazania nowego terminu rozpatrzenia skargi pani T.K. 

na Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Tarnowskich 

Górach (druk nr 61/2024), 

b) w sprawie przyznania Nagrody „Orła i Róży” w 2024 roku dla Eryka 

Lubosa (druk nr 62/2024), 

c) w sprawie przyznania nagrody „Orła i Róży” w 2024 roku dla Zespołu 

Pieśni i Tańca „Miedarzanie” (druk nr 63/2024), 

d) w sprawie przekazania gminom Powiatu Tarnogórskiego zadania 

związanego z przygotowaniem i zapewnieniem działania systemu 

wykrywania i alarmowania oraz systemu wczesnego ostrzegania 

o zagrożeniach na obszarze działania Powiatu (druk nr 64/2024), 

e) w sprawie wskazania nowego terminu rozpatrzenia skargi pani G.J. 

na dyrektora Zespołu Szkół Chemiczno-Medycznych 

i Ogólnokształcących w Tarnowskich Górach (druk nr 67/2024), 

3) przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji, 

4) sprawy bieżące. 
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Przybyli radni Anna Tobor oraz Janusz Śnietka – 4 radnych obecnych.  

Wyniki głosowania: obecnych – 4 „za” – 4, „przeciw” – 0, wstrzymujących 

się” – 0, nie głosowało – 0. Porządek obrad został przyjęty. 

Ad 1) 

Aleksandra Wieczorek-Wąsik Inspektor Ochrony Danych przedstawiła 

informację na temat przestrzegania ogólnego rozporządzenia o ochronie 

danych w Starostwie Powiatowym w Tarnowskich Górach ze szczególnym 

uwzględnieniem zdarzeń naruszających bezpieczeństwo informacji w latach 

2019-2023 (załącznik nr 2). 

Przewodniczący Komisji zapytał czy poniesiono jakieś konsekwencje 

zwłaszcza w wypadkach kiedy naruszenia były zgłoszone do Prezesa Urzędu 

Ochrony Danych Osobowych (PUODO). Jak to wygląda w praktyce? 

Inspektor Ochrony Danych odpowiedziała, że nie było konsekwencji. Jeśli 

PUODO nie przekaże jakiejkolwiek informacji to znaczy, że zgłoszenie 

zostało przyjęte i środki opisane w zgłoszeniu zostały uznane 

za wystarczające. 

Przewodniczący Komisji zapytał czy w przypadku poważnych naruszeń są 

nakładane kary finansowe i kogo mogą one dotyczyć. 

Inspektor Ochrony Danych powiedziała, że mogą się zdarzyć takie kary. 

Generalnie dotyka to starostwa i można pociągnąć do odpowiedzialności 

służbowej pracownika, który dokonał naruszenia. Zazwyczaj to naruszenie 

dotyczy tego, że ktoś czegoś nie dopatrzył czy przeoczył. Dodała, 

że naczelnik komórki, w której dokonano naruszenia przeprowadza narady 

z pracownikami, w których przypomina o wszystkich zasadach 

i np. podejmuje się dodatkowe czynności sprawdzające. 

Radny Janusz Śnietka rozumie, iż wszystkie działania korekcyjne zostały 

podjęte. Zapytał czy szacowanie ryzyka zostało wykonane przez wewnętrzny 

czy zewnętrzny podmiot audytowy. 
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Inspektor Ochrony Danych powiedziała, że co roku sama przeprowadza taką 

analizę. 

Radny Janusz Śnietka zapytał czy był kiedyś prowadzony zewnętrzny audyt 

bezpieczeństwa informacji. 

Inspektor Ochrony Danych podkreśliła, że od początku swojej pracy 

samodzielnie przeprowadza analizy. Dodała, że co roku jest przeprowadzany 

audyt bezpieczeństwa przez audytora wewnętrznego. 

Ad 2a) 

Przewodniczący Komisji poprosił o wyrażenie opinii do projektu uchwały 

w sprawie wskazania nowego terminu rozpatrzenia skargi pani T.K. 

na Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Tarnowskich Górach. 

Wyniki głosowania: obecnych – 4, „za” – 4, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” 

– 0, nie głosowało – 0. Komisja wydała opinię pozytywną. 

Ad 2b) i 2c) 

Agata Mateja zastępca naczelnika Wydziału Administracji i Zarządzania 

przedstawiła projekty uchwał w sprawie przyznania Nagrody „Orła i Róży” 

w 2024 roku dla Eryka Lubosa oraz w sprawie przyznania nagrody „Orła 

i Róży” w 2024 roku dla Zespołu Pieśni i Tańca „Miedarzanie”. 

Przewodniczący Komisji zwrócił uwagę na nieadekwatność wysokości 

nagrody dla laureata zbiorowego. Następnie poprosił o wyrażenie opinii 

do projektu uchwały w sprawie przyznania Nagrody „Orła i Róży” w 2024 

roku dla Eryka Lubosa. 

Wyniki głosowania: obecnych – 4, „za” – 4, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” 

– 0, nie głosowało – 0. Komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji poprosił o wyrażenie opinii do projektu uchwały 

w sprawie przyznania nagrody „Orła i Róży” w 2024 roku dla Zespołu Pieśni 

i Tańca „Miedarzanie”. 
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Wyniki głosowania: obecnych – 4, „za” – 4, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” 

– 0, nie głosowało – 0. Komisja wydała opinię pozytywną. 

Ad 2d) 

Tomasz Kaczmarczyk kierownik Biura Bezpieczeństwa Publicznego i Zdrowia 

(BPZ) przedstawił projekt uchwały w sprawie przekazania gminom Powiatu 

Tarnogórskiego zadania związanego z przygotowaniem i zapewnieniem 

działania systemu wykrywania i alarmowania oraz systemu wczesnego 

ostrzegania o zagrożeniach na obszarze działania Powiatu. 

Radny Janusz Śnietka mówił na temat rozporządzenia dotyczącego stopni 

alarmowych oraz procedur systemu wczesnego ostrzegania. 

Kierownik BPZ potwierdził, że system wczesnego ostrzegania funkcjonuje, 

po czym szczegółowo omówił jego założenia. 

Radny Janusz Śnietka powiedział, że koszty związane z funkcjonowaniem 

systemu alarmowego będą pokrywać Gminy. Następnie zapytał czy są jakieś 

informacje dodatkowe na temat projektu ustawy o ochronie ludności 

i obronie cywilnej, czy samorządy czekają, aż pojawi się ten projekt 

w sejmie. 

Kierownik BPZ potwierdził, że jest dokładnie tak jak mówi radny. Pracownicy 

BPZ już zapoznawali się z projektem tej ustawy i był on analizowany. 

Wskazał, że obecnie jest luka prawna i nie ma przepisów dotyczących 

obrony cywilnej, część tych zadań przesunięto do zarządzania kryzysowego. 

Prawdopodobnie będą wprowadzane jeszcze zmiany, które będą wpływać 

pewnie pozytywnie na całokształt działań, ale z punktu widzenia BPZ 

na pewno będą wymagały podjęcia starań o zatrudnienie przynajmniej 

jednego nowego pracownika, bo dojdą dodatkowe obowiązki w zakresie 

obrony cywilnej i w zakresie odtwarzania struktur schronów oraz nadzoru 

nad tymi schronami. Ponadto wskazał, że w biurze jest 5 pracowników 

z tego jedna osoba zajmuje się zadaniami z zakresu zdrowia. 

Przewodniczący Komisji podsumował mówiąc, że projekt uchwały stanowi 
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uporządkowanie stanu faktycznego. 

Kierownik BPZ na przykładzie Starostwa Powiatowego przedstawił jak działa 

omawiany system. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy Gmina może wnioskować o środki 

na naprawę tego systemu. 

Kierownik BPZ odpowiedział, że tak. Środki będą przekazywane na zasadzie 

porozumienia. 

Przewodniczący Komisji poprosił o wyrażenie opinii do ww. projektu 

uchwały. 

Wyniki głosowania: obecnych – 4, „za” – 4, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” 

– 0, nie głosowało – 0. Komisja wydała opinię pozytywną. 

Ad 2e) 

Przewodniczący Komisji poprosił o wyrażenie opinii do projektu uchwały 

w sprawie wskazania nowego terminu rozpatrzenia skargi pani G.J. 

na dyrektora Zespołu Szkół Chemiczno-Medycznych i Ogólnokształcących 

w Tarnowskich Górach. 

Wyniki głosowania: obecnych – 4, „za” – 4, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” 

– 0, nie głosowało – 0. Komisja wydała opinię pozytywną. 

Ad 3) 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie protokół nr 3/24 

z posiedzenia Komisji w dniu 22 sierpnia 2024 roku. 

Wyniki głosowania: obecnych – 4, „za” – 4, „przeciw” – 0, „wstrzymujących 

się” – 0, nie głosowało – 0. Protokół został przyjęty. 

Ad 4) 

Przewodniczący Komisji poprosił, aby kierownik BPZ przedstawił 
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najważniejsze zagrożenia i działania jakie były podejmowane w ubiegły 

weekend w związku z panującymi warunkami atmosferycznymi. 

Kierownik BPZ powiedział, że na terenie powiatu całość działań koordynuje 

straż pożarna. Wszystkie pozostałe służby podlegają właśnie straży. 

W trakcie weekendu to straż pożarna interweniowała ponad 180 razy, 

oczywiście była wspierana przez jednostki ochotniczej straży pożarnej. 

Najwięcej zdarzeń powodziowych miało miejsce na terenie Tarnowskich Gór. 

Najbardziej istotne zdarzenia były związane z rzeką Stołą w Strzybnicy 

w rejonie przepompowni, z remontowanym żłobkiem w Strzybnicy, gdzie 

doszło do uszkodzenia tymczasowego pokrycia dachu „stratę wyceniono 

na ponad 1 mln zł”. Kolejna poważna sytuacja miała miejsce 

na ul. Częstochowskiej w Tarnowskich Górach, gdzie doszło do licznych 

zalań domów mieszkalnych. Następnie mówił na temat dystrybucji piasku 

i worków na piasek. Omówił także kwestię związaną z powiatowym 

magazynem przeciwpowodziowym. Po czym przekazał informacje na temat 

okresowego braku prądu na terenie powiatu. Następnie mówił na temat 

obowiązków właściciela nieruchomości w zakresie zabezpieczenia 

przeciwpowodziowego swojej nieruchomości w kontekście wydawania 

worków z piaskiem. Na koniec poruszył temat przygotowywanego planu 

zarządzania kryzysowego. Podsumowując powiedział, że siły i środki były 

wystarczające, Gminy stanęły na wysokości zadania pod kątem 

zabezpieczenia materiałowego jak i zadysponowania ludźmi. Zwrócił uwagę, 

że sytuacją optymalną byłoby otworzenie Powiatowego Centrum 

Zarządzania Kryzysowego. 

Porządek posiedzenia Komisji został wyczerpany. Na tym zakończono 

posiedzenie Komisji. 

Przewodniczący Komisji ds. Bezpieczeństwa i Ochrony Porządku Prawnego 

(-) Grzegorz Aplik 
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